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Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2009-03-16 
 
 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 
 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 
 Bror Lord PRO Farsta 
 Gun Forss PRO Farsta strand 
 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 
   
Ersättare Inga Lill Lindgren PRO Hökarängen 
 Mary Andersson  PRO Farsta  
 Solveig Ahlbom SPF Farsta 
   
Förhinder Ingrid Klingberg PRO Sköndal 
 Sture Simonsson SPF Sköndal 
   
Tjänstemän Ingrid Friberg avdelningschef 
 Marie Janemar utvecklingsstrateg 
 Rebecka Strandberg utvecklingssekreterare 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Barbro Karlsson, ordförande 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Stig Åström, vice ordförande 
 
 
 
 
Sekreterare:  
 
  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 
och vice ordförande Stig Åström. Justering sker torsdag 19 mars. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2009-02-02 anmäldes. 
 

§ 3 Aktuellt från nämndsammanträdet 2009-02-12 
Rapporterades om nämndens beslut i ärendet om boulebanor (§2) att upp-
dra åt förvaltningen att ta kontakt med fastighetsägaren för Farsta Gård för 
att undersöka möjligheten att utöka antalet boulebanor vid gården från en 
till tre. 
 
Meddelades även att Gunnar Sandell (s) under punkten nämndens frågor  
(§ 13) hade vidarebefordrat en fråga från PRO Sköndal om möjligheten att 
fortsätta använda fritidsgårdens lokaler i Sköndal för sin friskvårdsverk-
samhet efter fritidsgårdsverksamhetens flytt till Morgongården i Hökar-
ängen. Stadsdelsdirektören Ulla Thorslund svarade vid nämndens samman-
träde att förvaltningen arbetar för att hitta en lösning.  
 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet 2009-03-26 
Ärende nr 6: Kvalitetsgarantier 2009 
Rådet påpekade att de flesta garantier saknar åtaganden om utevistelser. 
Avdelningschef Ingrid Friberg instämde i att det är ett område som behöver 
utvecklas. 
 
Ärende nr 7: Anläggande av strandpromenad vid Drevviken 
Rådet var mycket positivt till den föreslagna strandpromenaden. 
 
Ärende nr 10: Ansökan om stimulansbidrag för insatser inom äldreomsor-
gen 
Ingrid Friberg meddelade att det angivna beloppet har ändrats och att Far-
sta stadsdelsnämnd får knappt 6,2 mnkr istället för drygt 6,4 mnkr. 
 
Ärende nr 11-13: Uppföljningar av ramavtal om enstaka platser och sta-
dens vård- och omsorgsboende avseende Postiljonen, Stora Sköndal och 
Vittsjö och 
Ärende nr 14-16: Uppföljningar av utförare i kundvalsmodellen för hem-
tjänst avseende Farsta Norra, Farsta Södra och Stora Sköndal 
Rådet konstaterade att de generella problemen när det dokumentation kvar-
står. Det förbättrade resultatet inom Stora Sköndal är glädjande. 
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Ärende nr 23: Bo bra hela livet (SOU 2008:113) – Betänkande av Äldre-
boendedelegationen 
Rådet instämde i förvaltningens förslag till beslut och uttalade därutöver 
följande: 

1. Om förslagen i utredningen genomförs utgår rådet från att Stock-
holms stad fattar beslut om att inrätta trygghetsbostäder. 

2. Stockholms stad bör fatta beslut om en lägsta ålder – lämpligen 67 
år – för rätt till trygghetsbostad. 

3. Gemensamhetslokaler inom trygghetsbostäderna ska inte finansie-
ras genom hyrespåslag. 

4. Bostadstillägget för pensionärer (BTP) måste höjas betydligt mer 
än vad Äldreboendedelegationen föreslår. 

 
Ärende nr 26: Sammanställning av avvikelser inom hälso- och sjukvård  
1 juli – 31 december 2008 
Rådet uttryckte tillfredsställelse över att antalet avvikelser minskar. 
 

§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  
Förvaltningens utvecklingsstrateg Marie Janemar berättade om det nya sättet att 
redovisa stadens budgetuppföljning i tertialrapporter och årsredovisningar, ut-
ifrån både centralt och lokalt fastställda mål, indikatorer och aktiviteter. 
 
Ingrid Friberg presenterade en brukarundersökning som genomfördes vid sta-
dens vård- och omsorgsboenden hösten 2008. En motsvarande brukarundersök-
ning inom hemtjänsten kommer att redovisas vid rådets nästa möte. 
 
Ingrid presenterade även två nationella brukarundersökningar inom hemtjänst 
respektive vård- och omsorgsboenden som har genomförts av Socialstyrelsen. I 
de båda undersökningarna har Stockholm ett relativt lågt nöjd-kund-index 
(NKI) jämfört med andra större städer och även jämfört med riksgenomsnittet. 
(Stockholms NKI för hemtjänsten är 68 % och för vård- och omsorgsboenden 
63 %.) De båda nationella undersökningarna presenteras även nedbrutna per 
stadsdelsområde. Både när det gäller hemtjänst och boenden placerar sig Farsta 
i mitten av skalan när stadsdelsnämndernas NKI jämförs. 
 
Om hjälpmedelsprojektet berättade Ingrid att nämnden inte har beviljats pengar 
till bussen men att Hjälpmedelsinstitutet har beviljat 600 000 kr som ska finan-
siera två arbetsterapeuter på halvtid. Arbetsterapeuterna kommer att vara statio-
nerade vid Farsta vård- och omsorgsboende och ska utbilda anhöriga om hur 
man använder olika hjälpmedel. 
 
Rådet ombads utse en kontaktperson i referensgruppen för projektet Sociala in-
nehållet. Stig Åström utsågs att representera rådet. 
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Redovisades statistik från kontaktcentret ”Äldre direkt”. Under november och 
december 2008 tog ”Äldre direkt” emot 136 telefonsamtal, varav 94 gällde frå-
gor som kunde besvaras direkt. Övriga frågor slussades vidare till handläggare. 
 
Ingrid berättade angående rådets skrivelse om lokaler och lokalbidrag (som 
anmäldes vid nämndens sammanträde den 18 september 2008) att förvaltningen 
har gjort en inventering av tillgängliga lokaler och att man nu undersöker om 
det går att utarbeta någon form av enhetligt system för hyressättning i de loka-
ler som förvaltas av staden. 
 
Delades ut en informationsbroschyr om den öppna verksamheten Myrans träff-
punkt vid Postiljonens vård- och omsorgsboende. 

 
§ 6 Övriga frågor  

 
Med anledning av de redovisade brukarundersökningarna och resultaten 
när det gäller maten vid boenden och inom hemtjänst diskuterades om det 
är möjligt att låta rådet provsmaka den mat som serveras. Förvaltningen 
undersöker och återkommer. 

 


